
     3.oktober 2021 

 

Til: Erhvervsudvalget på Christiansborg 

 

Håber alt er godt selv i disse tider? 

 

Tillader mig at bringe et emne frem som undrer mig en del. Nemlig det forhold at vi har VERDENS BEDSTE 

PANTSYSTEM – men udnytter det ikke optimalt. 

 

Vi panter for ganske mange penge om året og forbrugerne bringer retur emballager til butikkerne og bliver 

belønnet for at være miljørigtige. 

 

Kunne vi ikke lige så godt gøre det med: 

 

Vinflasker 

Spiritus 

Syltetøjsglas og lign. 

Andre plastikemballager hvor der er flydende indhold 

 

Det er produkter der jo er købt i dagligvarehandlen og kan bringes tilbage til åstedet mod pant som alle 

andre pantbesatte emballager. 

 

Argumentet er mere kontrolleret opsamling og registrering – større chance for genbrug og for butikkerne 

mere trafik tilbage i forretningen og dermed genkøb fra kunderne. 

 

Miljøorganisationerne og naturelskerne vil med sikkerhed sætte stor pris på at den slags affald ikke sviner i 

naturen og eller bliver indsamlet fordi der er penge i det. I samme moment kunne man se på den mængde 

af dåseøl og sodavand – med mere end en million dåser om dagen der kommer syd for grænsen og uden 

pant. 

 

Vi ved at grænsehandlen er enorm og at den danske dagligvarehandel er under en ulige konkurrence fra 

grænsebutikkerne som der bør ses på. En måde vil være at indføre pant også på de dåser der kommer 

sydfra. 

 

Jeg syntes det er en oplagt sag – vil Udvalget kæmpe for det? 

 

Jeg vil meget gerne i dialog herom med jer. 

 

Hvis ikke vil jeg gerne hav et fyldestgørende svar – så jeg kan blive klogere. 

 

Tak. 

 

God søndag. 

 

HB 

 

henrik@buschonboard.dk 
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